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Ministrul Finantelor: Împrumuturile de pe pietele interne si externe vor scadea în

2025 cu 20 de miliarde lei, la 230 miliarde lei

Împrumuturile totale de pe pietele  interne si externe au fost anul trecut de peste 250 de miliarde lei, dar  în

2025 vor coborî la 230 miliarde lei si sper ca în anii urmatori sa  avem dobânzi din ce în ce mai mici, a

declarat, într-un interviu acordat  AGERPRES, ministrul Finantelor, Tanczos Barna.

"În anul 2025 ne vom împrumuta cu 20 de miliarde de lei mai putin fata  de 2024. Aceasta scadere se va resimti si

pe împrumuturile externe si pe  împrumuturile de pe piata interna. Finantarea lunara si nevoia de  finantare se

stabilesc în functie de cheltuielile si de prognoza  veniturilor si cheltuielilor lunare, dar, per ansamblu, anul acesta

ne  vom împrumuta cu mai putini bani decât anul trecut. (...) Anul trecut am  avut un împrumut total pe pietele

internationale si nationale de peste  250 de miliarde lei, coborâm la 230 miliarde lei si sper ca în anii  urmatori sa

putem echilibra inclusiv aceasta situatie si sa avem dobânzi  din ce în ce mai mici", a spus Tanczos Barna.

Ministrul a subliniat ca, dupa socul din decembrie produs de anularea  alegerilor prezidentiale, au crescut

dobânzile, dar acestea au revenit  imediat ce au fost luate primele masuri în vederea încadrarii în tinta  de deficit

bugetar de 7%.

"Dupa aceea, bugetul facut pe un deficit de 7% a dat un semnal foarte  clar. Outlook-urile negative au fost

receptionate ca mesaje serioase de  catre Guvern si de catre Coalitie si masurile sunt apreciate deja de  investitori,

pentru ca am intrat pe o curba descendenta pe tot ce  înseamna împrumuturi si dobânzi pe plan intern si pe plan

international.  Lucrurile au început sa evolueze într-o directie buna din acest punct  de vedere. (...) Pe câteva

saptamâni, am avut o crestere de 0,5  procente, în general, în medie, dar am si revenit la nivelul dobânzilor  din

octombrie, noiembrie anul trecut. Este un semnal pozitiv dat de  pietele internationale si de investitori, o încredere

în economia  româneasca si în masurile Guvernului. Trebuie sa mergem mai departe pe  acest drum, care este unul

anevoios, dar care o sa ne duca cu siguranta  la restabilirea echilibrului fiscal-bugetar si la recâstigarea  încrederii,

care de fiecare data se pierde foarte usor si se recâstiga  doar cu foarte multa munca", a explicat ministrul

Finantelor.

El a adaugat ca se are în vedere schimbarea mixului si politicii de  împrumut a României, cu focusare mult mai

mult pe emisiunile de titluri  Tezaur si Fidelis, tocmai pentru a scadea expunerea pe pietele  internationale si pentru

a reduce riscul de curs valutar si, în acelasi  timp, sa se poata plati cât mai multa dobânda cetatenilor români.

"Acesti bani, cu titlu de dobânda, oricum se platesc si oricum or sa  fie încasati de cineva. De ce sa nu-i încaseze

cetatenii, daca tot se  împrumuta statul? Conditiile sunt avantajoase, sunt cele mai bune  dobânzi de pe piata,

dobânda este neimpozabila. La Fidelis, de exemplu,  exista si acel bonus în cazul în care este donator de sânge.

Este o  traditie deja a Ministerului Finantelor si nu am sa stric niciun lucru  care merge bine în minister si mergem

mai departe si cu acel bonus  pentru donatorii de sânge. Deci, ne împrumutam din ce ce în ce mai mult  de la

cetateni, pentru a plati dobânzi catre cetateni si îmi propun sa  ne împrumutam cât mai putin de la banci si de pe

pietele  internationale", a precizat Tanczos Barna.

În ceea ce priveste emisiunile de obligatiuni de pe pietele externe,  ministrul Finantelor a afirmat ca ca am avut

deja o iesire pe aceste  piete, "cu un rezultat acceptabil", respectiv peste 4 miliarde de euro  luate "la dobânzile care

atunci au început sa scada".

"Era la sfârsitul lunii ianuarie, exact înainte de aprobarea bugetului,  dar dupa publicarea bugetului de catre

Guvern. Lucrurile sunt într-o  evolutie pozitiva din acest punct de vedere. Acolo am vazut, si  saptamânile
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urmatoare s-a mai confirmat de mai multe ori, ca am început  sa venim pe un trend descrescator în ceea ce priveste

dobânzile pe care  trebuie sa le platim. Putem intra pe o zona de stabilitate pe termen  mediu din acest punct de

vedere", a punctat Tanczos.

Potrivit acestuia, în prezent se fac planurile pentru o noua emisiune  de eurobonduri, care va fi, probabil, în luna

martie sau aprilie.

"O sa vedem, analizam si noi care este varianta cea mai buna si  perioada cea mai buna, oportuna pentru aceasta

emisiune de obligatiuni,  astfel încât sa putem asigura si o finantare, o refinantare a datoriei  care ajunge la

scadenta si sa putem asigura si finantarea pentru cele  230 de miliarde lei anul acesta, necesare pentru a finanta

deficitul de  7%", a transmis ministrul.
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